
Zápis ze schůze ČASEM z.s., konané dne 3. 4. 2024 od 11 h na FTVS 

 

Přítomní: Čáslavová, Hobza, Kotáb, Král, Krause, Kuchár, Mirovský, Novotný, Šíma, Voráček 

Přítomní online: Červinka, Strachová 

Omluvení: Opelík 

 

1. Kotáb přivítal účastníky schůze, poděkoval za velmi početnou účast, a předal slovo Mirovskému,  

 

2. Mirovský představil projekt Hodnocení velkých sportovních akcí v ČR 

a. Mirovský uvedl, že vznikla poptávka ze strany NSA na měření dopadů VSA – Významných 

sportovních akcí - nejde o akce mimořádné důležitosti jako např. MS v hokeji nebo MS 

v biatlonu, ale spíš o pravidelné akce, které s v ČR každoročně pořádají. 

b. Původní myšlenka je, aby byla vytvořena metodika, ze které by šlo vypočítat měřitelný 

ekonomický dopad akce, který může být následně podkladem a částečným kritériem pro 

bodové skóre při udělování dotací. 

c. Určitým podkladem by mohla být metodika, kterou vyvinuli na nizozemské univerzitě 

v Nijmegenu a využívá jí Nizozemský olympijský výbor. 

 

3. Šíma připravil draft z teorie měření ekonomických dopadů. Uvedl, že nejde o výdaje organizátorů, ale 

především o výdaje diváků a účastníků a pokud se měří dodatečný ekonomický přínos pro určitý 

region, tak se musí vyloučit výdaje místních občanů, ale počítají se jen prostředky, které „přitečou“ 

z oblastí mimo sledovaný region. Novotný přidal fakt, že sportovní turisté následně vytěsňují ostatní 

turisty či obchodní turisty, což reálně snižuje přidané ekonomické dopady. Hobza a Kotáb uvedli, že 

pro kulturní organizace vyvinula kalkulačku na měření dopadů Tereza Raabová. Tato kalkulačka je 

vysvětlená a dostupná na webu www.kulkal.cz a každý si ji může vyzkoušet. Kotáb uvedl, že by 

aplikace šla využívat i na sportovní akce. 

  

4. Král a ostatní uvedli problémy s kvantifikací analýzy ekonomických dopadů – zaprvé chceme dopady 

akce, ale měříme je před tím, než akce proběhne a také uvedl, že nemusíme hledat konkrétní číslo, ale 

možná jde o to vytvořit určitou škálu, kam se akce zařadí a dopady může doložit i zpětně. 

 

5. Všichni účastníci se shodli, že významné sportovní akce nepřináší pouze ekonomické dopady na region, 

ale další dopady jako např. dopad na svaz, počet sportujících, vystavení v médiích a na sociálních sítích, 

propagace regionu, propagace sportování, pozitivní vzory pro mládež a další efekty. 

 

6. Novotný uvedl, že v současné době, kdy proběhly selhání osob na FAČR, ČTS a ČOS v souvislosti 

s udělováním dotací hledá NSA oporu v souvislosti s přidělováním dotací. 

 

7. Krause a Voráček uvedli, že kritéria hodnocení jsou popsána v aktuální výzvě – více zde: 

https://nsa.gov.cz/wp-content/uploads/2024/02/24_2023_VSA24_dodatek1.pdf 

 

8. Šíma uvedl, že by vytvoření certifikované metodiky na měření sportovních akcí mohlo být námětem na 

projekt u TAČRu. Jelikož je na problematice ve společnosti aktuálně veřejný zájem a projekt má 

potenciál vytvořit certifikovanou metodiku, která by mohla být výstupem. 

 

http://www.kulkal.cz/
https://nsa.gov.cz/wp-content/uploads/2024/02/24_2023_VSA24_dodatek1.pdf


9. Celkově se všichni shodli, že tato problematika se dá pojmout z mnoha úhlů pohledu a že vyvoláme 

setkání s NSA, kde bychom my jako ČASEM přišli s určitými návrhy, které můžeme následně 

rozpracovávat. 

 

10. Z uvedené další diskuse vyplynuly následující úlohy: 

 

a. Všichni – provedou analýzu současného stavu, kdy vyjdou z aktuální dotační výzvy a 

okomentují kritéria hodnocení a metodiku posuzování dotací, zda je to „vhodně“ nastavené a 

navrhnou dotace. 

b. Všichni – mohou prostudovat materiál Research and services in sports and events, který 

členům pošlu v příloze. 

c. Mirovský – kontaktuje univerzitu v Nijmegenu, která v minulosti nabízela certifikovanou 

metodiku, která je využívaná v Nizozemsku, aby nám sdělila více informací, jak se metodika 

konkrétně využívá. 

d. Šíma připraví stručný draft toho, jak se dá měření dopadů sortovních akcí pojmout, jaké jsou 

další efekty a dopady významných sportovních akcí a co by teoreticky mohla ČASEM 

nabídnout NSA. 

e. Hobza a Král se informují a začnou zpracovávat přihlášku do TAČRu. 

f. Mirovský s Kotábem se domluví na schůzce ČASEM a NSA, tak aby proběhla po dalším setkání 

spolku ČASEM   

g. Červinka vytvoří sdílenou složku, kam budou moct členové vkládat případné materiály na 

tento projekt. 

 

 

11. Další setkání spolku ČASEM z.s. by mělo proběhnout v květnu, dle výsledku hlasování na Doodle – 

odkaz je zde: https://doodle.com/meeting/participate/id/dLAMWGXe  

(Hlasujte prosím do 24. dubna) 

 

 

 

Zapsal: Mgr. Jiří Kotáb, Ph.D., dne 4. 4. 2024 

 

 

 

 

https://doodle.com/meeting/participate/id/dLAMWGXe

